
Föreningen Jämtland Härjedalen Fäbodkultur med kommentar till artikel i JT 26 september. 

 

Vi välkomnar uppmärksamheten för våra kulturarvsfrågor. Tidningens rubriksättning kan 

tyvärr uppfattas polariserande. Bland annat därför ser vi anledning att kommentera artikeln 

som utgår från ett aktuellt mediatips på vår webbplats.  

 

Formatet för sommartal ger en frihet åt berättaren som naturligtvis ansvarar för det han 

framför. Ur vårt perspektiv är det väsentliga att sommartalet förmedlar kunskaper och insikter 

om kulturhistoria och värden avseende en, som det kan upplevas, bortglömd del av Sverige 

och historien. Det visar en del av den institutionaliserade problematik som idag skapar hinder 

och begränsningar för småjordbrukare och fäbodbrukare. Dessa kan stundom uppleva sig 

rättslösa gentemot rennäringen i en uppenbar konkurrens om markerna. Detta utgör också 

bakgrunden för vår medverkan i fäbodrörelsens remissvar till renmarksutredningens 

delbetänkande.  

 

Som regional fäbodförening uppfattar vi inte det framförda som "ovanliga uppfattningar" 

som det benämns i artikeln. Tvärtom ger det uttryck för något som idag bekymrar många 

medlemmar, småjordbrukare och fäbodbrukare, i vår region. Liksom för många av de 

bygdens söner och döttrar som inte längre tillåts leva med sitt kulturarv eller ens i sina 

ursprungliga hembygder. Den förmedlade berättelsen delas av många. Det är sällan detta 

kommer till uttryck, vare sig i riksmedia eller i regionala media. 

 

Vi kan se artikeln som ett initiativ för att uppmärksamma småjordbruket och fäbodbruket 

med dess betydelse för vår historia. Ett unikt kulturarv i Jämtland och Härjedalen med rötter 

tillbaka i förhistorisk tid. Vi ser fram emot en fortsatt och positiv belysning av detta levande 

kulturarv. Det behövs forum och initiativ för utveckling av kunskap och gemensamma 

perspektiv inför framtiden. För en framtid för alla våra historiskt grundade 

betesbrukarkulturer i länet, med såväl boskap som renar. 

 

Styrelsen i JHF, 

genom Jimmy Boije 

ordförande 


